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Toelichting vragensteller

In het AD editie Gouda troffen we op 27 februari een artikel aan over de uitbreidingsplannen van het

ministerie van Defensie en de zorgen die daarover leven in de Krimpenerwaard. Defensie zoekt in het hele

land naar mogelijkheden voor uitbreiding van logistiek, opslag en oefenterreinen, zo blijkt uit een

Statenbrief   die in de Provincie Utrecht naar de Staten is gestuurd. Dit alles in het kader van het Nationaal

Programma Ruimte voor Defensie (NPRD). Als de plannen doorgaan zal dit onherroepelijk leiden tot

verstoring van flora en fauna in de betrokken gebieden en mogelijk invloed hebben op diverse ruimtelijke

ontwikkelingen uit het Provinciale beleid. Als SP delen we de zorgen hierover. 

Ondergetekende stelt aan het college van Gedeputeerde en de voorzitter van de Provinciale Staten de

volgende vragen;

1. Ervan uitgaande dat GS op de hoogte is van de uitbreidingsplannen van Defensie: is er een overzicht

waar in Zuid-Holland de zoekgebieden liggen? 

Antwoord

De zoeklocaties voor de behoefte aan ruimte voor verschillende activiteiten voor Defensie staan

vermeld in de Milieueffectrapportage Nationaal Programma , ‘Ruimte voor Defensie’.

In Zuid-Holland gaat het om de volgende eventuele behoefte voor uitbreiding:

• Amfibisch oefengebied (Maasvlakte)

• Havencapaciteit (kade in havengebied Rotterdam)

• Corridors onbemande drones (door het noorden van het Groene Hart en de Duin- en

 Bollenstreek) 

• Laagvlieggebieden helikopters (o.a. Goeree Overflakkee en het zuiden van het Groene Hart als

mogelijk nieuwe locatie)

• Helikopterlandingsplaats (o.a. Waalsdorpervlakte)

• Marechaussee Maaldrift (Wassenaar, uitbreiding) 

• Uitbreiding terrein t.b.v. NATO-normering in Portugaal

 

https://www.ad.nl/krimpenerwaard/oorlogsdreiging-neemt-toe-leger-wil-met-laagvliegende-helikopters-oefenen-in-krimpenerwaard~af4e0dcf/
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Ruimte-Groen-Water-en-Wonen/2024/6-maart/09:00/SB-Zienswijze-NRD-Nationaal-Programma-Ruimte-voor-Defensie
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2. Zijn GS bereid die middels een Statenbrief met PS te delen, met daarin de stand van zaken, de mening

van GS over de plannen, de nog te doorlopen procedurestappen en de rol van PS hierbij? En zo nee,

waarom niet?  

Antwoord

Ja, daartoe zijn GS bereid na afronding van de Plan m.e.r. Op dit moment loopt de Plan m.e.r. In de bijlage

is de zienswijze vanuit Gedeputeerde Staten op de Notitie Reikwijdte en Detailniveau (NRD) bijgevoegd.

Als de Plan m.e.r. is doorlopen en er inzicht is in milieueffecten van de activiteiten van Defensie, zal

Gedeputeerde Staten Provinciale Staten nader informeren over het vervolg. Naar verwachting zal dat na

de zomer zijn.  

Ten tijde van het startpakket (input vanuit de departementen voor de Ruimtelijke Puzzel), was het

onderdeel van het ministerie van Defensie nog niet gereed en vanuit defensie is ambtelijk aangegeven dat

in Zuid-Holland niet de grootste ruimtevragers zitten. Om die reden kon ruimte voor defensie niet

opgenomen worden in het recent vastgestelde Ruimtelijk Voorstel.

3. Zijn GS bereid in de betreffende brief mee te nemen ten koste van welke andere ruimtelijke

ontwikkelingen deze defensie uitbreidingen zouden gaan? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord

GS zullen in de informerende brief nader ingaan op de ruimtevraag van Defensie. De mate van

concreetheid is mede afhankelijk van de resultaten van de Plan m.e.r. en de te nemen besluiten door het

ministerie van Defensie. 

De daadwerkelijke ruimtevraag van defensie in Zuid-Holland is kwantitatief beperkt, in vergelijking met

andere provincies. 

Met de informatie die is opgehaald in de Plan m.e.r. van het Rijk willen Gedeputeerde Staten Provinciale

Staten informeren, met aanvullende informatie als die voorhanden is. Wel met de notie dat Gedeputeerde

Staten in het Ruimtelijk Arrangement integrale afspraken maakt en dat in dat kader ruimtelijke behoeften

onderling worden afgewogen. 

4. Wanneer zouden we een dergelijke brief uiterlijk tegemoet kunnen zien?  

Antwoord

De resultaten van de Plan m.e.r. van Defensie worden na de zomer bekendgemaakt. GS zullen PS naar

verwachting in Q3 PS nader informeren. 

Den Haag, 26 maart 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


